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Makra József: Csak Ópusztaszer fejlődése érdekel 

Csalással vádolják 
a polgármestert 
Jelentős kárt okozó csalással vá-
dolja az ügyészség Ópusztaszer 
polgármesterét, Makra Józse-
fet, valamint a település volt 
jegyzőjét, Hoffmann Zoltánt és 
egy korábbi önkormányzati 
képviselőt, Varga Pált. 

Csalás miatt kezdett el nyomoz-
ni a Csongrád Megyei Rendőr-fő-
kapitányság 2001 -ben az ópusz-
taszeri önkormányzat ellen. A 
kétezer lelket számláló település 
1999-ben és 2000-ben több mint 
30 millió forint állami támoga-
tást kapott a belvízkárok enyhí-
tésére és a védekezés költségeire. 
Az igényeket 1999-ben a megyei 
helyreállítási és újjáépítési bi-
zottságoknak, míg 2000-ben a 
megyei katasztrófavédelmi igaz-
gatóságoknak kellett jelezni. Az 
összeg nagyobb részét vissza 
nem térítendő támogatásként 
osztották ki, de a képviselő-tes-
tület jóváhagyásával 15 millió 
forint értékben lakásokat is vásá-
rolt az önkormányzat Szegeden. 

A Szegedi Városi Ügyészség 
vádirata szerint Ópusztaszer ak-
kori és jelenlegi polgármestere, 
Makra József 1999-ben a testület 
elé terjesztette, hogy két idős 
asszonynak - mivel házuk a bel-
víz miatt megsemmisült - az ön-
kormányzat vásároljon ingat-
lant, s a károsultaknak adja bér-
be. Sz. Mihályné és K. Józsefné 
(azóta mindkét asszony elhunyt) 
valójában nem nyújtott be ilyen 
igényt, és soha nem költözött az 
önkormányzat által vásárolt sze-
gedi ingatlanokba. A polgármes-
teri hivatal dolgozói által kitöl-
tött lakcímbejelentő lapon 
mindkét asszony aláírását a má-

sodrendű vádlott, Hoffmann 
Zoltán, a település akkori jegyző-
je hamisította. 

Az ügyészség vádirata szerint a 
harmadrendű vádlott, Varga Pál 
- csakúgy mint Makra József -
tagja volt a károkról döntő 
ad-hoc bizottságnak 1999-ben és 
2000-ben is. A bizottság 
1999-ben 100 ezer forint vissza 
nem térítendő támogatást adott 
a gyanúsított felesége, Varga Pál-
né részére. Az asszony erre nem 
volt jogosult. Vargáné egyébként 
nem tudott arról, hogy neki nem 
jár támogatás. 2000-ben Makra 
350 ezer, Varga Pálné pedig 250 
ezer forintot vett fel vissza nem 
térítendő támogatásként. 

A vádlottak - a vádirat szerint -
megtévesztették az illetékes ha-
tóságokat, az állami támogatáso-
kat az önkormányzat jogosulatla-
nul vette igénybe. A vádiratban 
az is szerepel, hogy a vádlottak az 
összegeket minden esetben visz-
szafizették az önkormányzatnak. 
Makra Józsefet és Hoffmann Zol-
tánt jelentős kárt okozó csalással 
és közokirat-hamisítással, Varga 
Pált pedig csalással vádolja a Sze-
gcdi Városi Ügyészség. Első nap 
elhalasztották a tárgyalást a Sze-
gedi Városi Bíróságon, folytatás 
október 20-án. 

A. T. J. 

FALÜFEJLODES? 
Makra iózsef érdeklődésünkre el-
mondta. a bíróság jogerős ítéletéig 
nem tud mit hozzáfűzni a történ-
tekhez. „Engem csak az érdekel, 
hogy Ópusztaszer fejlődése töret-
len legyen" - tette hozzá a telepü-
lés első embere. 

Árokba borult 
egy szemeteskocsi 
Folytatás az 1. oldalról 

Az itt lakók autói hamar tönkre-
mennek, luhász Tibor kocsiján 
mostanában kellett lengőkart 
cserélni, ami több tízezer forin-
tos kiadást jelentett. A csatorná-
zás után nem betonozták le az 
utat. Nagy itt a sár, szinte lehe-
tetlen közlekedni Baktónak ezen 
a részén. Nem is csoda, hogy a 
Forradalom- utca 27. számú ház 

FOLSZOLITAS 
A csatornázási programot ter-
vező. irányító é s ellenőrző 
Szegedi Víziközmű Működtető 
és Beruházó Rt. tájékoztatása 
szerint fölszólították a kivite-
lező Culvert 2003 konzorciu-
mot, hogy az esős-sáros idő 
beköszöntével nagyobb gon-
dot fordítson az utak állapotá-
nak helyreállítására. 

előtt tegnap délelőtt árokba csú-
szott egy szemeteskocsi. A ku-
kásautót nehezen tudtuk megkö-
zelíteni, a sártenger szárazabb-
nak látszó szigeteit keresgélve lé-
pegettünk. A keskeny utcában 
csak egy autó fér el az úttesten. A 
szemétszállító megcsúszott, és 
az árokban, jobb oldalára dőlve 
feküdt. Az autó teteje a villany-
vezetéket érte, előtte és utána 
egy-egy markológép állt a sárban. 
Utóbbi módszeresen szedegette 
a különféle hulladékokat a sze-
meteskocsi gyomrából, és átrak-
ta a sor végén álló teherautóra. 
Korábban itt jártak a tűzoltók is, 
de nem tudták a több tonnás jár-
művet kihúzni a sárból-árokból. 

Szolnoki László, a Szegedi Kör-
nyezetgazdálkodási Kht. műsza-
ki igazgatója tegnap délután úgy 
tájékoztatatott, hogy a szemét-
gyűjtő autójuk az árokban éjsza-
kázik, kiemeléséhez ma kérnek 
segítséget. 

NY. É. 

A Mars tér felújítását a kereskedők is szeretnék 

Minden a pénz körül forog 
A Mars téri kereskedők, ter-
melők és vásárlók egyesülete 
ezen a héten egyeztetésre ül 
össze a szegedi városvezetéssel a 
piac tervezett újjáépítésének fá-
jó pontjairól. A nagy célok kö-
zösek, a részletek viszont még 
csapdákat rejtenek. 

Nincs vita a városvezetés és a 
Mars téri kereskedők, valamint 
termelők között, hogy a jelenle-
gi állapotokon változtatni kelle-
ne. A balkáni bódés, bádogtetős 
összkép: a gyümölcstől, zöld-
ségtől roskadozó asztalok, 
szomszédságukban a zászló-
ként lengedező melltartókkal és 
a szeméttel ugyan hamisítatlan 
piaci hangulatot árasztanak, de 
muszáj lenne végképp elfelejte-
ni. 

Ezt szögezte le Bíró Sándor, az 
1999-ben megalakult, a kereske-
dőket és a termelőket képviselő 
egyesület elnöke is, akinek érde-
keltségébe egy butik, valamint 
egy szerényebb bódé tartozik a 
piacon. Rögtönzött körsétára in-
vitálva mutatta be, hogy azokról 
a bódésorokról, amelyeket leg-
először bontanának le a tervek 
szerint, hány kereskedő mene-
kült el, vagy a bizonytalanság 
miatt, vagy mert korábbi vásárló-
ik nagy része az áruházláncokat 
választotta. 

Bíró Sándor a bezárt bodegákra 
azért is hívta fel a figyelmet, hogy 
megmutassa: nem mindenki 
gazdag ember, aki a Mars téren 
árusít. A többség azon kispénzű 
családok fillérjeiből kénytelen él-
degélni és a városnak bérleti díjat 
fizetni, amelyek kiszorulnak a 
hipermarketekből. A kereskedő 
ezzel az okfejtéssel el is jutott a 
szegedi közgyűlés által elfoga-
dott, Mars téri felújításról szóló 
koncepció leginkább fájó pontjá-
hoz, mely szerint az újonnan 
megépülő csarnokokban egy 
szerkezetkész négyzetméterért 
120 ezer forintot kellene fizetni. 
Az összeget sokallják, hiszen ez a 

Kozma 
a lendületről 
A nemzeti politikáról és a balolda-
li kormányprogramról tartott saj-
tótájékoztatót tegnap az MSZP 
szegedi szervezete. Kozma József, 
az MSZP szegedi elnöke a Lendü-
letben az ország című kormány-
programból kiemelte: a nemzeti 
politikát, a nemzet és a határon 
túli magyarok érdekeit az Európai 
Unióban is érvényesíteni kell. 
Kozma hangsúlyozta, fontos, 
hogy a magyarországi és a határon 
túli magyarok is szülőföldjükön 
tudjanak boldogulni, és ehhez a 
kormánytól megkapják a szüksé-
ges támogatást. Az új kormány-
program ennek jegyében készült, 
a folytonosságot és a szükséges 
változtatásokat szem előtt tartva. 

Bíró Sándor szerint akik elszegényedtek, elmenekültek a bódésorról Fotó: Schmidt Andren 

UTEMEZES 
A nemzetközi vásár területén ejtik meg az első kapavágást 2005 elején, az 
„U" pavilon és a Sing-Sing között két, egyenként 1150 négyzetméteres kis-
csarnok készül el, ahová be is költözhetnek azok a kereskedők, akiknek bó-
déit, üzleteit a második ütem során bontják el. A négy ütemben megvalósuló 
beruházás kalkulált összege 2 milliárd forint, amelyből 2 0 0 6 elejéig 500 
millió forintra lesz szükség. Ezt az önkormányzat hozzájárulásából, a beru-
házásra felvett hitelből, valamint saját erőből - amelynek része a kereske-
dők 120 ezres négyzetméterenkénti befizetése - fedezik. A hosszú távra 
szóló bérleti jog megvásárlásáról az érintettek decemberig dönthetnek. 

költség a befejezésig még további 
40-50 ezer forinttal emelkedik. 
Cserébe ugyan 20 éves tartós 
bérletet ígér a város, ám nem 
tudni, mennyi lesz a havonta 
megállapított bérleti díj. 

Beck Zoltán, a szegedi önkor-
mányzat vagyongazdálkodási ta-
nácsnoka - aki ezen a héten ül le 

egyeztetésre a kereskedőkkel - a 
felvetésekkel kapcsolatban el-
mondta: aki kifizeti a 120 ezer 
forintos négyzetméterenkénti 
árat leendő pavilonjáért, a jövő-
ben alacsonyabb bérleti díjat fi-
zet azzal szemben, aki nem 
„szállt be" a rekonstrukció költ-
ségeibe. 

CD-n az információk 

Segítség a textiliparnak 
A fokozottan hátrányos helyzetű, de a dél-alföldi régióban nagy 
múltú iparág versenyképességének javítását célozza az újonnan 
elkészült Tfcxtilipari Szakmai Információs Rendszer. 

MUNKATÁRSUNKTÓL 

Három szegedi közhasznú társaság partnerségi együttműködés kereté-
ben a gazdasági minisztériumtól nyert pályázati forrásokat ahhoz, hogy 
a textilipari kis- és középvállalkozások versenyképességét javíthassák. A 
DUTIREG Terület- és Gazdaságfejlesztési Szolgáltató, az Európai Szín-
vonalért és A Dél-alföldi régióért elnevezésű kht. képviseletében két 
ügyvezető, Kristóf Gabriella és Kapás Ferenc tegnapi sajtótájékoztatóján 
elmondta, a Dél-Alföld az országnak azon térsége, ahol a könnyűipari 
kis- és középvállalkozások viszonylag nagy számban vannak jelen. A 
projekt keretében létrehozták a Textilipari Szakmai Információs Rend-
szert, amely a kis- és középvállalkozások számára nyújt információkat 
vállalkozásuk működésével, fejlesztésével, forrásaik bővítésével kapcso-
latban. Az információkat CD-n is megjelentették, amelynek első ezer 
példányát ingyenesen bocsátják a vállalkozók rendelkezésére. 

Összefogtak a homokháti mangalicások 

Az elterjedt sertésfajtákhoz képest a mangalicának és a csüngő ha-
súnak jóval egészségesebb a húsa Fotó: Gyenes Kálmán 

A mangalicák nevelésére, tenyésztésére, hizla-
lására, valamint húsának feldolgozására, érté-
kesítésére egyesületet a lapí to t tak a homokhát i 
á l la t tar tók. A szervezet célja, hogy széles kör-
ben megismertesse az őshonos magyar sertés-
faj tából készí tet t ételekkel a hazai és az esetle-
ges külföldi piacot is. 

Az országos helyzethez hasonlóan térségünkben is 
válságba került a sertéságazat. A Csongrád megyei, 
s ezen belül a homokháti gazdák megélhetését ve-
szélyezteti, hogy a Pick Szeged Rt. a tizedére csök-
kentette a sertésfelvásárlást. 

- Az állattartóknak alternatívát jelenthet a man-
galicával való foglalkozás - mondta Fackelmann 
István, a nemrég megalakult Homokháti Mangali-
catartó Gazdák Egyesületének elnöke, aki maga is 
nevel mangalicákat és vietnami csüngő hasú serté-
seket ásotthalmi tanyáján. ' 

A szervezethez jelenleg ötvenöt gazda tartozik. 
Az általuk gondozott állatállomány igen változó. 
Van, aki csak néhány példányról gondoskodik, 

akad, aki négyszáz egyedes kondával foglalkozik. A 
tagok többsége rideg állattartás folytat, vagyis nem 
büdös ólban, táppal etetett mangalicákat, hanem 
szabadon élőket tart. 

- A külter jes viszonyok között nevelt jószág 
húsából készített te rmékeknek teljesen más az 
íze, min t a táposoknak. A mangalicatar tás a vi-
dékfejlesztés egyik alapja lehet - vélte az el-
nök. 

Az egyesület tervei között szerepel, hogy kü-
lönböző támogatások igénybe vételével egy spe-
ciális vágóhidat építenének Mórahalmon. A ha-
gyományos ízeket felelevenítve arra is gondoltak 
a homokhátiak, hogy szamárhússal kevernék a 
mangalicahúst. 

Az egyesület tagjai legközelebb holnap délután 
öt órakor gyűlnek össze a mórahalmi Aranyszöm 
Rendezvényházban. A taggyűlésen - többek kö-
zött - bővítik az elnökséget, megbeszélik a süldőz-
tetés és a hizlalás stratégiáját, valamint várják az 
érdeklődők jelentkezését is. 

K.T. 

Elfogadhatatlannak tartja Bíró 
Sándor azt is, hogy a lebontásra 
ítélt bódékért nem fizetne az ön-
kormányzat, holott azok ingatla-
nok és piaci értékük van. A vá-
rosháza szerint azonban először 
tisztán kell látni a korábban 
egyénenként megkötött szerző-
désekkel kapcsolatban. Ezért a 
Szegedi Vásár és Piac Kft. átnézi 
a dokumentumokat, hogy az 
ügyekben külön-külön, a megál-
lapodásoknak megfelelően jár-
hassanak cl. A kereskedők bizo-
nyosságot szeretnének afelől is, 
hogy a Tisza Volán Rt. a helyközi 
járatokat továbbra is a Mars tér-
ről indítja. Erre Szeri István, a 
Tisza Volán Rt. vezérigazgatója a 
városvezetésnek ígéretet tett, 
amit várhatóan napokon belül 
írásban is megerősít. 

FEKETE KLÁRA 

HÍREK 
SZEMKÖZT A PICKKEL 
A szegedi Pick Rt.-nél tervezett 
elbocsátásokról beszél a Szegedi 
Városi Televízió Szemközt című 
műsorának ma esti adásában 
Golhovics Péter, a cég 
szakszervezeti bizottságának 
elnöke. A témáról Fekete Klára, a 
Délmagyarország újságírója és 
Márok Tamás 
szerkesztő-riporter tesznek föl 
kérdéseket. Az adás 19 óra 30 
perckor kezdődik. 

ÁRAMSZÜNET 
Sötétbe borultak a szegedi utcák 
a Lechner tér környékén -
telefonált be szerkesztőségünkbe 
tegnap 19 óra 15 perckor egy 
munkatársunk a helyszínről. A 
Démász Rt. hibabejelentője és 
üzemirányítója nem tudott az 
üzemzavarról: az 
áramszolgáltató társaságnál 
senki sem panaszkodott. 

ŐFELSÉGE NAGYKÖVETE 
SZEGEDEN 
Szegeden járt tegnap (ohn 
Nichols. Nagy-Britannia 
magyarországi nagykövete főként 
gazdasági és oktatási kérdésekről 
tárgyalt a megye, a város és az 
egyetem vezetőivel. Nagy Sándor 
városfejlesztési alpolgármester 
lapunknak elmondta: John 
Nichols tájékozódó jellegű 
látogatást tett városunkban. 

BÁLINT SÁNDORRÓL 
A KÉSZ-BEN 
A Keresztény Értelmiségiek 
Szövetsége szegedi csoportja 
katolikus szabadegyetemi 
programjában ma délután fél 
6-tól Bálint Sándor, a tudós és 
politikus címmel Barna Gábor 
néprajztudós, tanszékvezető tart 
előadást a Katolikus Házban 
(Dugonics tér 12.). 


